
Výroční zpráva o činnosti Sekce specializovaných archivů 

při ČAS v roce 2006 

Stránka 1 z 2 

 

 

Hlavním tématem jednání výborových schůzí i plenárních zasedání sekce byla akreditace 

specializovaných archivů a doložení splnění podmínek akreditace, stanovených v § 61 zákona 

č. 499/2004 Sb. 

Plenární zasedání sekce, spojená s exkurzemi do specializovaných archivů, se konala dvě: 

4. dubna 2006 nás v Ústavu dějin a Archivu Univerzity Karlovy přivítali ředitel doc. PhDr. 

Petr Svobodný a nový vedoucí AUK Mgr. Marek Ďurčanský. V badatelně archivu nám 

předložili zajímavosti ze spravovaných fondů. Vedoucí Ústavu dějin UK PhDr. Michal 

Svatoš, CSc. pak pohovořil o dějinách archivu a na závěr všech 17 účastníků provedl 

s poutavým odborným výkladem po historických prostorách Karolina.  

28. listopadu 2006 navštívilo 11 členů sekce na první mimopražské exkurzi Archiv 

Univerzity Hradec Králové, který je prvním akreditovaným archivem po nabytí účinnosti 

nového zákona o archivnictví (od 18. 3. 2005). Sídlí společně s rektorátem univerzity v nově 

rekonstruované historické budově v Rokitanského ulici nedaleko Velkého náměstí v Hradci 

Králové. Osobně nás přivítal kancléř univerzity Mgr. Ondřej Tikovský. Mgr. Petr Grulich, 

PhD. a vedoucí archivu Mgr. Sylva Sklenářová nás provedli celou budovou a prostorami 

archivu v posledním patře, které jsou moderně a účelně zařízeny. Seznámili nás s provozem 

badatelny (zaujala mne rezervace míst po internetu), způsobem digitálního ukládání 

studentských prací a dalšími činnostmi. Zajímavá diskuse se týkala zkušeností 

s vyjednáváním akreditace. Odpoledne jsme ještě doplňkově navštívili Muzeum východních 

Čech a kromě stálých expozic si prohlédli výstavu „Chladná krása plátové zbroje“. 

Ve dnech 14.–15. června 2006 se v Brně uskutečnilo II. celostátní zasedání archivářů 

vysokých škol, pod záštitou rektora VFU Brno prof. MVDr. Vladimíra Večerka, CSc. 

Organizátory setkání byly archivy Veterinární a farmaceutické univerzity a Mendlovy země-

dělské a lesnické univerzity v Brně. Jedním z témat jednání byl současný stav a perspektivy 

vysokoškolských archivů, jejichž možnosti jsou omezeny a zaostávají za archivy státními. 

Z praktického hlediska bude třeba sjednotit metodiku spisové služby, zejména pokud jde o 

studijní dokumentaci a uchovávání závěrečných prací. Diskutována byla i možnost vytvořit 

informační systém pro zpřístupňování vysokoškolských prací v elektronické podobě. Mgr. 

Magdalena Tayerlová z Archivu ČVUT v Praze účastníky informovala o činnosti sekce 

specializovaných archivů při ČAS. Jednání bylo zakončeno prohlídkou archivu MZLU, 

umístěném v novém objektu školy (stavba roku 2005), kde PhDr. Alena Mikovcová předvedla 

prezentaci jeho činnosti a perspektivních projektů. 
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Sekce nemá vlastní rozpočet a neprováděla žádné finanční transakce, proto ve výroční 

zprávě není obsažena zpráva o hospodaření. 

 

Milena Běličová 


